

<b>Referat Studierådsmøde DISPUK</b>			
<b>Mødedato:</b>	Tirsdag den 23. april 2024		
<b>Tidspunkt:</b>	19:00 – 21:00		
<b>Sted:</b>	Online		
<b>Referent:</b>	Mette	<b>Dato:</b>	29. april 2024
<b>Deltagere:</b>	Martin Nevers, Lena Kern Mouritsen, Pernille Steinhauer, Sofie Palbo		
<b>Afbud:</b>	Christian Thylstrup		
		<b>Ansvarlig:</b>	
<b>Pkt. 1</b>	<p><b>Præsentation af rådets medlemmer</b> Sofie fra 5. året, Lena fra 5. året og Pernille fra 3. året. Martin direktør DISPUK</p> <p>Rådet er ikke et beslutningsråd, men rådgivende og kan være temaer fra både studerende og DISPUK. Lidt blandet i dagsorden. Referat bliver offentliggjort på hjemmesiden og sendt til studerende på psykoterapeutuddannelsen</p>		MARTIN METTE
<b>Pkt. 2</b>	<p><b>Opfølgning fra sidst</b></p> <p>a. Nye retningslinjer fra psykoterapeutforeningen b. Mulighed for vegansk mad i køkkenet</p> <p>Ad a. Martin har været optaget af arbejdet med de nye retningslinjer fra Dansk Psykoterapeutforening som træder i kraft 1. august 2024. Målet fra Dansk Psykoterapeutforenings side er at få uddannelsen akkrediteret til niveau 7 og få beskyttet titlen som psykoterapeut, bl.a. så der kan søges om at få henvisning til at gå til psykoterapi. Egenterapi fjernes fra uddannelsen og skal tages udenfor DISPUK (40 timer). De 50 timers forskningsmodul køres gennem Dansk Psykoterapeutforening. Der er sendt forslag til foreningen om modellen kan ændres, så det bliver hele dage fremfor 2 timers online undervisning ad gangen. Derudover skal der skrives en forskningsopgave på mellem 40-75 sider. Der vil blive præciseret hvilke træningsklienter man må bruge. Der ligger et forslag til at man som studerende skal have 45 timers træningsterapi (3 forløb af 15 timer), samt at der skal være betaling for samtalerne. Dokumentation i form af logbog/dagbog mv.</p>		

	<p><b>Ad b.</b>  <b>Køkkenet forsøger at have vegansk mad, men det er ikke alt på menuen der er vegansk. Det bliver problematisk hvis der skal laves en hel menu med særlige præferencer. Men der arbejdes på, at der kan bages glutenfri brød, som nedfryses og tages op med kort varsel.</b></p> <p><b>Ønsker fra studerende: havremælk, og at man lige tænker over ikke at smuldre ost eller lægge rejer i salaten/alternativt stå ved siden af. Så kan meget af det let gøres vegansk. Måske at man ikke betalte for maden, hvis man ikke spiser det.</b></p> <p><b>Konklusion:</b></p> <p><b>Ad a.</b>  <b>Rådets deltagere er også for hvis forskningsmodulet kan planlægges så det kører over hele dage i stedet for og evt. med sit eget hold. Studerende på gammel ordning er ligestillet med studerende som kører efter de nye retningslinjer, med hensyn til optagelse i psykoterapeutforeningen.</b></p> <p><b>Det virker som om træningsterapiforløb på 15 timer er meget lange forløb og ikke det, der er normalen. Det giver god mening, at der er betaling for samtalerne. Der skal dog være en opmærksomhed på betaling om det at have samtaler foregår på arbejdspladsen eller i egen selvstændig praksis.</b></p> <p><b>DISPUK skal forsøge at gøre tilbud om samtale med studerende mere synligt på hjemmesiden, og evt. tage kontakt til Dansk Psykoterapeutforening for at udarbejde en hjemmeside med dette tilbud som gælder alle institutter.</b></p> <p><b>Ad b.</b>  <b>Martin tager en snak med køkkenet om menu og havremælk. I forhold til forslag om betaling kan der blive noget administrativt vi skal have kigget på, hvis det besluttes at være en mulighed.</b></p>	<p>MARTIN</p> <p>MARTIN</p>
<p><b>Pkt. 3</b></p>	<p><b>Forslag om oplæg om opmærksomheder ved at gå selvstændig</b></p> <p><b>Vi kan godt have det på DISPUK, men tiden skal så tages fra noget andet undervisning. En drøftelse af at man kan lave det ligesom salonerne på DISPUK.</b></p> <p><b>Spørgsmål om Metconnect kan anvendes til online samtaler af kursister som er studiemedlem i Dansk Psykoterapeutforening som til øveklienter ?</b></p>	

	<p><b>Konklusion:</b>  <b>Ikke interesse for at der skal gå tid fra undervisningen. Det undersøges om Dansk Psykoterapeutforening kunne have interesse i at komme og afholde et sådant arrangement. Men foreningen afholder i forvejen kurser hos dem selv, så brug dem. Evt. noget af det kunne tages online. Martin undersøger om dem med studiemedlemsskab kan anvende Metconnect</b></p>	MARTIN
Pkt. 4	<p><b>Psykoterapeutforeningen mere synlig på uddannelsen?</b></p> <p>Se punkt 3.</p>	
Pkt. 5	<p><b>Andre punkter fra studierådsmedlemmer ?</b></p> <p>a. Formel evaluering af DISPUK´s uddannelse  b. 3 dages moduler</p> <p><b>Ad a.</b>  DISPUK er allerede i gang med at afprøve Delphi modellen som vi kommer til at bruge som evalueringsmodel på vores uddannelser. Blicher lagt ind i slutningen af hvert år. Disse evalueringer kan så trækkes ind i studierådet</p> <p><b>Konklusion:</b>  Måske skal der kigges på, om evalueringer skal foretages midt på året, fremfor sidst på året, hvor man ikke kan nå at gøre noget ved evt. punkter. Overvejes hvordan det bliver fulgt op på af undervisere og lign.</p> <p><b>Ad b.</b>  Forespørgsel på om uddannelserne kan få 3 dages moduler i stedet for 2. Nogle arbejdspladser vil måske bedre kunne overskue at sende en medarbejder afsted i 3 dage og færre gange om året</p> <p><b>Konklusion:</b>  Det anbefales ikke at der ændres i mødestrukturen. Der vil blive for få mødegange på den måde, og der vil blive for travlt på de andre arbejdsdage. Ekstra sårbarhed ved sygdom. Udfordringer i forhold til lokaler på en 5 dages uge.</p>	MARTIN
Pkt. 6	<p><b>Evt.</b>  <b>Punkt fra Pernille. Tilmelding til kommende studieår.</b></p> <p><b>Det foreslås at tilmeldings ventelisten til 2-5 år fremadrettet håndteres ved at de studerende der følger det foregående år, har førsteret til tilmeldingen, således at det kan være muligt for en studerende at planlægge 5</b></p>	

	<p>fortløbende studieår. Derfor foreslås det at tilmeldinger udefra eller fra studerende der tidligere har gennemført det indeværende studieår, kommer på en separat venteliste som så først tilføjes den endelige venteliste efter at de aktive studerende har haft en 14 dages tilmelding periode, som er meget tydeligt meldt ud, på mail til de studerende. Evt. skrevet ind i årsplanen.</p> <p><b>Konklusion:</b>  <b>Atypisk at DISPUK har så mange ansøgere til 4. året, så det allerede er overtegnet inden det er slået op (kun en problematik mellem 3. og 4. år). Lige nu arbejdes der på at slå et 4. år op i Aarhus 2025, så det kan generere nogle pladser. Vi melder ud når det er afklaret. Statistisk set er erfaringen at ikke alle tilmeldte fortsætter, og derfor sjældent der ikke bliver plads til alle. Der skal arbejdes på en model så vi ikke kommer til at have små/aflyste hold, men samtidig sikre at den studerende kan fortsætte på sin uddannelse. Man kunne også kigge på Odense som en central placering for afholdelse af uddannelser.</b></p> <p><b>Punkt fra Pernille. Tekster som kompendium.</b>  <b>Det foreslås at de udleverede Dropbox tekster, sælges som trykt kompendium. Evt. sammen med en bogpakke af bøger der skal bruges til studieåret, til en samlet pris.</b></p> <p><b>Konklusion:</b>  <b>Martin undersøger om det kan lade sig gøre på udvalgte hold.</b></p> <p><b>Punkt fra Pernille. Studierådet – Form og formål</b>  <b>Hvad er formen på studierådet? Skal der være én repræsentant for hvert studieår og lokation? Hvordan skal de udvælges? Skal de selv melde sig eller holdet vælge hvem de gerne vil have, der repræsenterer dem?</b></p> <p><b>Hvad er formålet med studierådet og hvad er repræsentanternes opgave / ansvar?</b></p> <p><b>Hvor deles dagsorden og referater?</b></p> <p><b>Hvordan bliver ovenstående svar delt med nuværende og kommende studerende? Skal det med informationsmails ved opstart af hvert studieår?</b></p> <p><b>Konklusion: Formålet med rådet er at være et rådgivende organ, som samler op på input fra de studerende. Medlemmer har kunnet tilmelde sig fra 4.-5. året, og en er</b></p>	<p>MARTIN</p> <p>MARTIN</p> <p>MARTIN METTE</p>
--	--	---

	<p>så udvalgt fra 3. året. Enighed om det giver mening med repræsentant fra 3. året, som har ansvaret for kontakt til det modsvarende 3. år (Måske også 2. året). Referat kommer ud på hjemmeside (sættes op til det) samt sendes til de studerende på psykoterapeutuddannelsen. Måske endda noget nyhedsbrev ala sidste nyt til holdene.</p>	
<p><b>Pkt. 7</b></p>	<p><b>Punkt til næste møde:</b>  <b>Sofie: Mere diversitet og minoritetsrepræsentation på holdene. Kan man lave en fond, man kan søge friplads på/nedsat pris ?</b></p> <p><b>Martin. DISPUK vender jævnligt udfordringen på personalemøder. Martin tænker det er et generelt fænomen i psykoterapeutforeningen. Evt. kan Psykoterapeutforeningen bidrage med, hvordan man kan gøre det.</b></p> <p><b>Næste møde 7. november kl. 19-21</b></p>	<p>MARTIN</p>